
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 22. november 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 278
Vil ministeren kommentere på artiklen ”Professorer: Regeringens nye retningslinjer forhin-
drer ikke sletning af e-mails”, dr.dk, den 18. november 2021, og redegøre for følgende:
– om ministeren vil medvirke til at ophøje retningslinjerne til lov, og herefter forklare, 

hvilke afgørende forskelle der er på at lave reglerne som retningslinjer eller lovgiv-
ning?

– redegøre for, om uklarhederne i forbindelse med "slettedemarkerede e-mails" kan 
forstås, som artiklen hævder, og vil ministeren redegøre for, om han vil rydde den 
uklarhed af vejen?

– redegøre for, om det er korrekt, at der for nogle ministerier er tale om meget længere 
"gemmetider" i dag, og at lovforslaget derfor reelt er en lempelse? Ministeren bedes 
desuden redegøre for opbevaringstiderne for samtlige ministerier i dag.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Morten Dahlin
formand
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